
 

 

 Číslo materiálu : 4 /02 

Komise: Školská                                                                RM  7. 10. 2020 

Datum :   21. 9. 2020 – 16:30 hod. 

Přítomni: 

 

 

 

Omluveni: 

 

Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Mgr. Yvetta Jeřábková, Petr Spálený, Ing. Josef Treml, 

PaedDr. Jana Nedvědová, Kamila Drtilová, Mgr. Jana Červená, Mgr. Patricie 

Koubská, Ing. Aneta Kubínová, Mgr. Nina Bilincová, Kateřina Špalková, PaedDr. 

Jiří Michal 

PhDr. Stanislava Lisková, Mgr. Růžena Votrubová, Bc. Karel Polívka, Mgr. 

Vladislav Tuček 

Člen RM: Mgr. Vít Šnajdr 

Příští jednání: 19. 10. 2020 v 16:30 hod. zasedací místnost Václavské nám. 182 

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         

Rada města Kutná Hora  

      b e r e  n a  v ě d o m í   

zápis školské komise ze dne 21. 9. 2020 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

Program: 

1) Žádost zastupitele pana Martina Suchánka 

2) Eduzměna  

3) Školní jídelny Kutná Hora 

4) Městský parlament dětí  

5) Žádost o podporu Dětské herny Amálka 

6) Různé 

 

Přítomné přivítala předsedkyně školské komise D. Vepřková a vyzvala přítomné zástupce škol k sdělení 

stručné informace o současné situaci v jejich škole. 

Pan J. Treml: v SPŠ bezproblémové nošení roušek, dezinfekce před vstupem do školní jídelny, studenti 

školy zkoušejí vytvořit nový model průhledné roušky 

Paní D. Vepřková: v GJO bezdotykový přístroj s dezinfekcí, štíty pro pedagogy, roušky studenti, 

distanční výuka třídy v karanténě, seminář veden současně v prezenční i distanční formě výuky 

Paní Y. Jeřábková: žáci 1. stupně ZŠ Kamenná stezka zvládnutý návyk mytí rukou, 2. stupeň výuka 

s rouškami 

Paní J. Nedvědová: žáci ZŠ Žižkov zatím v plném počtu ve škole, běžné nošení roušek, připravena 

distanční výuka, výběrové řízení na pořízení počítačů pro pedagogy 

Paní N. Bilincová: děti ZŠ J. Palacha se chovají zodpovědně, proškolení – domácí úkoly v Bakalářích, 

karanténa jednotlivých žáků řešena ve spolupráci s orgánem Hygieny.   

Paní J. Červená: karanténa jedné třídy z preventivních důvodů, od 21. 9.  tito žáci již dochází do školy  

Pan P. Spálený: SOU stavební Kolín – bezdotykový přístroj s dezinfekcí, školní jídelna začíná ve 

zkušebním provozu nabízet dvě jídla, pedagogové vybaveni notebooky, nově elektronické žákovské 

knížky, el. sledování docházky  

Paní K. Špalková: Kluby předškolních dětí – jejich činnost je v systému hygienických opatření zařazena 

do oblasti sportovních kroužků – možná pouze online výuka 

1) 

Předsedkyně školské komise D. Vepřková konstatuje, že pan Martin Suchánek se omluvil z účasti na 



školské komisi z důvodu pracovních povinností. Členové komise se dohodli na opakované pozvánce na 

příští schůzku komise. Pozvánku odeslala předsedkyně školské komise dne 22. 9. 2020. Příští schůzka 

komise se uskuteční dne 19. 10. 2020 v jednací místnosti MÚ na Václavském náměstí, pan Suchánek je 

pozván jako host, aby přednesl své podněty týkající se školství v Kutné Hoře. 

2) 

Paní K. Drtilová k prezentaci Eduzměny provedené na zastupitelstvu města 15. 9. 2020 zmínila 

nepříjemné výchozí podmínky – karanténní opatření zjištěné ráno v den konání prezentace, nevyjasnění 

délky prezentace, zahájení projektu v době omezujících opatření na jaře 2020. 

Paní K. Špalková se dotazuje, zda pro „výchozí data“ projektu jsou využita data z Eduinu 2018. 

Paní K. Drtilová: nikoliv, jedná se o zcela jiný projekt, jehož základem je sběr konkrétních dat na 

jednotlivých školách ORP Kutná Hora.  Na základě rozhovorů s pedagogy, žáky a rodiči a dle jejich 

námětů a priorit bude vytvářen rozvojový plán. 

Předsedkyně D. Vepřková se dotazuje na organizaci setkání s rodiči v současné omezující situaci.  

Paní K. Drtilová odpovídá, že skupiny rodičů se pokouší získat přes rady škol. Dále zmínila práci 

s pomůckami – lego, upozornila na rozdílnost podmínek a potřeb jednotlivých prostředí – žáci, rodiče, 

zřizovatel. Oznámila možnost znovuotevření Fondu pro Kutnohorsko.  

Místostarosta V. Šnajdr vysvětlil sběr dat na příkladu. Výchozí hodnoty jsou získané jednak ze sběru 

údajů MŠMT, z šetření ČŠI a následuje práce s daty a podněty získanými z regionu. Vytvořen je rámec 

situace a v souladu s podněty a zájmy výše uvedených skupin hledány a nastaveny cíle. Např. ze sběru 

dat škol ORP Kutná Hora MŠMT konstatuje, že 4 % žáků ZŠ nedokončí docházku do ZŠ. Cílem 

pedagogů a rodičů bude snížení na 2 %.  

Paní K. Drtilová: je nutné získání konkrétních podmínek na školách, v současné době to není 

jednoduché. Jedná se o mapování stavu a zjišťování potřeb k dosažení cílů. 

Paní J. Nedvědová: složitost potvrzuje – momentálně neví, jestli nyní budou moci testovat. Žáci jsou 

totiž již dlouho mimo běžný provoz a není jednoduché nastavení otázek.   

Pan J. Treml: věří, že si z rozhovorů vybere svoji potřebu. 

Paní K. Drtilová zmínila využití prostor GJO – sdílení vedení škol, čtenářská gramotnost 

Eduzměna představuje možnost širšího dopadu – např. na ZŠ TGM vzniká zárodek metodického 

přírodovědného centra Elixír do škol. 

Paní J. Červená navázala s velmi kladným hodnocením Elixíru do škol, setkalo se dvacet pedagogů 

z MŠ, ZŠ a SŠ (uveden konkrétní příklad – téma magnetismus na všech stupních vzdělávání, výroba 

levitující tužky). Opět se ukázalo, že velmi chybí reálné sdílení zkušeností pedagogů, působících na 

všechny věkové kategorie. Na setkání se vzájemně inspirovali přítomní pedagogové, kteří následně na 

své škole předávají poznatky svým kolegům.   

Paní D. Vepřková konstatuje návaznost na aktivity konané v kavárně Matky sobě.  

Místostarosta V. Šnajdr potvrdil nekomfortní podmínky pro představení Eduzměny na ZM. Znovu 

připomněl některé výhody projektu – možnost spolupráce s odborníky a na to navazující výchova 

nových odborníků přímo ve školách ORP, dále také přínos finančních prostředků. 

Paní K. Drtilová zmínila potřebnost zpětné vazby, podpora Eduzměny byla vyjádřena na setkání 

zástupců škol a zřizovatelů ORP v lednu 2020. 

Předsedkyně komise D. Vepřková požádala o pravidelné informace a o zasílání pozvánky na podobná 

setkání také školské komisi.  

Paní J. Nedvědová velmi kladně hodnotí zpravodaj.  

Paní K. Drtilová pozvala na Festival vzdělávání Edufest, který se bude konat 11. 10. 2020 v Kutné Hoře.  

Paní K. Špalková reagovala poznámkou, že se má jednat o první akci, která se uskuteční v parku pod 

Vlašským dvorem po jeho otevření po předchozí rekonstrukci. Rozhodující budou výsledky kontrolního 

dne, kolaudace sociálního zařízení, osvětlení.  

!!!Festival se z důvodu nouzového  stavu v ČR nebude konat a proběhne nejspíše až na jaře. !!! 
3) 

Předsedkyně komise D. Vepřková stručně seznámila s činností kontrolní skupiny školské komise. 



Kontrolní skupina pro stravování zpracovala zprávu o zjištěných skutečnostech v příspěvkové organizaci 

Školní jídelny Kutná Hora. Kontrolní skupina pro stravování se dvakrát sešla s členy vedení města, tj. 

starostou panem Ing. Josefem Viktorou, místostarostou panem Vítem Šnajdrem a místostarostkou paní 

Sylvií Doušovou. Společným závěrem zúčastněných bylo rozhodnutí o zadání zpracování auditu 

příspěvkové organizace Školní jídelny externí firmou pana Ing. Pavla Lelka. Kontrolní skupina jednala 

také s ředitelkou Školních jídelen paní Irenou Kloudovou.  

Místostarosta V. Šnajdr informoval o předložení souhrnné zprávy ve věci PO Školní jídelny na jednání 

rady města. Jednání se účastní kontrolní skupina pro stravování. Následně bude informována školská 

komise.  

RM dne 10. 6. 2020 prodloužila oprávnění k činnosti kontrolní skupiny pro stravování. 

 

4) 

Místostarosta V. Šnajdr dále informoval o velmi dobré práci žáků a studentů v Městském parlamentu 

žáků (Rada města dětí). Vyhodnoceny byly malé a velké žákovské projekty. Nejúspěšnější byl malý 

projekt žáků ZŠ Jana Palacha nazvaný Více zeleně v Kutné Hoře a velký projekt studentů Církevního 

gymnázia nazvaný Úprava vodní nádrže. Jedná se o vodní nádrž u Lorce. Nevybrané projekty byly 

předány k možnému využití investičnímu odboru, popř. dalším zájemcům o jejich realizaci.  

Pan V. Šnajdr řekl, že Rada školních parlamentů chce svoji činnost dále rozvíjet (např. majáles). Bude 

proto finančně zajištěna v rozpočtu na rok 2021. Zároveň osloví ZŠ s žádostí o přípravu třídních 

projektů. Na prvním plánovaném setkání zástupců školních parlamentů dodrží rozestupy, roušky. 

Činnost školních parlamentů je však možná i v on-line režimu. 

5) 

Předsedkyně komise D. Vepřková seznámila přítomné s žádostí o finanční podporu pro Dětskou hernu 

Amálka, která byla adresována zastupitelům města. Jedná se o žádost paní Lenky Horákové majitelky 

herny. Žádost neobsahovala potřebné údaje – původně nebyla vyčíslena ani částka v Kč, o kterou je 

žádáno. Na základě výzvy byla doplněna spolu s informací o možnosti využití dalších finančních zdrojů.  

Neuvedena doba provozování činnosti, počet účastněných dětí, dosažené příjmy, nepopsané a 

nevyčíslené náklady na činnost.  

Z těchto důvodů žádost zastupitelstvo neprojednalo, postoupilo žádost školské komisi k stanovení 

obecných pravidel pro poskytování žádostí v oblasti vzdělávání.  

Diskuse k formulaci jednotných pravidel: 

- Jak dlouho provozuje činnost 

- Jaké jsou náklady na čtvrtletí 

- Jaké jsou příjmy 

Paní K. Špalková zmínila i snahu žadatelky získat jiné příjmy (příměstské tábory). Dále navrhla zřídit 

pro podnikatele podobný fond, jaký je určen pro rozvoj bydlení (poskytování návratných půjček). 

Předsedkyně komise D. Vepřková na závěr shrnula, že formulace jednotných pravidel není možná. 

Školská komise předložené žádosti posoudí, vyhodnotí a doporučí radě města.  

6) 

Paní J. Červená popsala stav v Nerudově ulici při dovozu a vykládání zásob do budovy Školní jídelny 

Jiráskovy sady. Dochází zde k zablokování Nerudovy ulice a následným zpožděným příchodům 

pedagogů i žáků ZŠ TGM. Je nutné „Vyčlenit a označit stání pro zásobování Školní jídelny Jiráskovy 

sady v Nerudově ulici“.  

 

Příští schůzka se uskuteční: pondělí 19. 10. 2020 od 16.30 hodin v zasedací místnosti            
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3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 



Vyčlenit a označit stání pro zásobování Školní jídelny Jiráskovy sady v Nerudově ulici. 

 

 

 

  

4) Reakce rady města:        

 

Zapsala: M. Nechojdomová  

Elektronicky ověřila: Mgr. Dana Vepřková 

Datum: 29. 9. 2020 

 


